
 

 

Dragi colegi, 

 

De peste 22 de ani m-am dedicat acestei profesii nobile: psihologia. Parcursul meu profesional m-a 

“învățat” că a avea principii şi onoare, a te ghida după norme și valori reale și a lucra zi de zi pentru a 

te depăși și a atinge performanța este nu numai o datorie, este o onoare. Totodată, prin experiența 

acumulată în structura de conducere a Colegiului Psihologilor din România – fie în Colegiul Director, 

fie în Comisia de Disciplină – am mai “învățat” câteva “lecții”: a dărui colegilor tot ce este mai bun în 

tine ajutându-i astfel și pe ei să devină mai buni, am învățat să lupt pentru principiile profesiei noastre, 

dar mai ales am învățat că trebuie să continui ceea ce am început cu acest proces de restartare al CPR.  

 

Și am mai învățat ceva: că trebuie să continui lupta pentru ca niciun psiholog din România să nu mai 

fie “tratat” cu dispreț de către conducerea colegiului – așa cum s-a întâmplat timp de opt ani. Pentru 

mine, a fi membru în Comitetul Director în cadrul Comisiei de psihologie clinică şi psihoterapie 

înseamnă o datorie, o onoare. 

 

De ce candidez... 

 

În primul rând pentru că vreau să continui reformele pe care le-am propus în acest mandat și care pot 

deveni realitate în condițiile restartării Colegiului Psihologilor din România în urma alegerilor din 15 

iulie. 

 

În al doilea rând pentru că VREAU O DESCENTRALIZARE REALĂ  a activității acestei comisii. Practic, îmi 

doresc înființarea unor centre zonale unde colegii noștri pot susține interviurile și examinările pentru 

intrarea în profesie sau schimbarea de treaptă. Argumentația mea se fundamentează pe două 

elemente:   



 

1. este inadmisibil să lucrezi cu aproape 500 de poziții pe zi în cadrul comisiei de la București, așa cum 

a fost de exemplu la ultima comisie. Am convingerea și siguranța că la nivelul fiecărei regiuni există 

colegi foarte bine pregătiți, cu standarde ridicate și cu o mare credibilitate care pot face această 

activitate; 

 2. este inadmisibil să OBLIGI un psiholog să vină din toate colțurile României, suportând costuri mari 

cu deplasarea, cazarea sau alte cheltuieli atâta vreme cât aceste lucruri ar putea - prin descentralizare 

să fie realizate zonal. 

 

În al treilea rând VREAU CA PSIHOLOGUL SĂ ÎŞI RECAPETE POZIŢIA ÎN CADRUL CORPULUI MEDICAL ŞI 

SĂ FIE PLĂTIT CA ŞI MEDICUL.  În ultimele luni, alături de alți colegi, am participat direct la elaborarea  

documentului de fundamentare prin care am propus Parlamentului României modificarea 

coeficienților de salarizare pentru psihologi similar cu cel al medicilor, indiferent de locul unde 

psihologul își desfășoară activitatea: în clinică, în școli, în instituțiile de asistență socială sau direcțiile 

copilului sau în unitățile aparținând domeniului de ordine publică. În toate aceste instituții există 

medici și există psihologi. În cadrul ședințelor din cadrul Comisiilor de Muncă de la Camera Deputaților 

și Senat am cerut respectarea unui principiu: LA PREGĂTIRE ECHIVALENTĂ, SALARIZARE EGALĂ ÎNTRE 

MEDICI ŞI PSIHOLOGI.  În urma intervențiilor noastre am avut discuții și cu ministrul sănătății și a agreat 

continuarea discuțiilor.  

 

Cu siguranță finalizarea acestor alegeri va însemna un viitor nou pentru profesia noastră.  

 

Cu ajutorul votului Dumneavoastră voi putea pune în aplicare cele trei obiective expuse, dar mai ales 

voi putea continua alături de colegii din Colegiul Director negocierile cu Parlamentul României - 

Comisia de Muncă și Comisia de Sănătate astfel încât legislația aplicabilă psihologilor – indiferent de 

domeniul aplicativ – să nu mai fie în dezavantajul nostru. De asemenea, pot continua negocierile cu 

ministerele de linie: Ministerul Sănătății pentru domeniul clinic, Ministerul Muncii pentru psihologii 

din domeniul muncii și asistență socială, Ministerul Educației pentru psihologii școlari, Ministerul 

Transporturilor pentru cei care activează în acest domeniu și Ministerele din domeniul ordinii publice 

și siguranței naționale pentru psihologii din domeniul apărării.  

Alături de echipa pe care votul Dvs. o va desemna să reprezinte interesele noastre – din care cu 

ajutorul votului dvs. pot face și eu parte - cu siguranță vom reuși să oferim tuturor psihologilor din 

România nu numai demnitatea și statutul pe care îl merită, ci și recunoașterea rolului său important 

în această societate.  

 

Vă mulțumesc pentru întreaga încredere acordată și pentru sprijinul pe care trăiesc speranța că îl voi 

primi prin votul Dumneavoastră.  

  

 

Cu respect și considerație, 

 

Claudia Popescu Tănase 


